

**Обращение 20 ученых мира (1994г.)  
к Президенту Украины,  
к Парламенту Украины,  
к Президенту НАН Украины.  
(публикуется впервые)**

ПРЕЗИДЕНТУ УКРАИНЫ  
ГОСПОДИНУ ЛЕОНИДУ КРАВЧУКУ

To: LEONID KRAVCHUK  
PRESIDENT of UKRAINIAN

ДЕПУТАТАМ ПАРЛАМЕНТА УКРАИНЫ

DEPUTIES of the UKRAINIAN  
PARLIAMENT

ПРЕЗИДЕНТУ АН УКРАИНЫ  
АКАДЕМИКУ БОРИСУ ПАТОНУ

ACADEMICIAN BORIS PATON  
PRESIDENT of the ACADEMY  
of SCIENDENT of UKRAINE.

The Part of Internation Community attending the "Cold Fusion and Advandced Energy Sources" Symposium held in Minsk, Belarus on May 24 to 26, 1994, being well informed about the works in this field in word wants to attract your attention to its usefulness for your country with the aim of creating an alternative safe nuclear power industry in Ukraine. ...

Международный коллектив ученых, собравшихся на симпозиум по "Холодному ядерному синтезу и новым источникам энергии" (24-26 мая 1994 года, г.Минск, Беларусь), будучи хорошо информированным о работах в мире по этой проблеме, обращает внимание на полезность ее использования для вашей страны с целью создания в Украине альтернативной безопасной ядерной энергетики.

Simultaneously, we think it to be possible to note the prospect of the studies by Ukrainian scientists [V.I.Vysotskiy \(Kiev\)](#), [P.I.Golubnichiy \(Lugansk\)](#), [Yu.A. Kornienko \(Kiev\)](#), [V.F.Rybalko \(Kharkov\)](#), [V.D.Rusov \(Odessa\)](#) and are applying to you for the state support of their work.

Одновременно с этим считаем возможным отметить перспективность исследований украинских ученых [Высоцкого В.И. \(г.Киев\)](#), [Голубничего П.И. \(г. Луганск\)](#), [Корниенко Ю.А.\(г.Киев\)](#), [Рыбалко В.Ф.\(г.Харьков\)](#), [Русова В.Д. \(г.Одесса\)](#) и одновременно ходатайствовать перед Вами о государственной поддержке их работ.

Joint solution of the problem of nuclear power production on the basis of the cold fusion affect by scientists working in the USA, Japan, France, Italy, Russia, Belarus, Ukraine, Great Britain, Romania, Hungary and other countries will open new prospects for human life on our planet.

Совместное решение проблемы ядерной энергетики на основе феномена холодного ядерного синтеза учеными, работающими в США, Японии, Франции, Италии, России, Беларуси, Украине, Великобритании, Румынии, Венгрии и других странах откроет новые рубежи жизни людей на нашей планете.

**Обращение подписали:**

- |                      |               |                  |
|----------------------|---------------|------------------|
| 1. Gelani Frances.   | Italy         |                  |
| 2. Collis Bill       | Great Britain |                  |
| 3. Dash John         | USA           |                  |
| 4. Капуцкий В.Н.     | Belarus       | Председатель     |
| 5. Farkas Oden       | Hungary       |                  |
| 6. Филимонов В.А.    | Belarus       | Ученый секретарь |
| 7. Fox Hal           | USA           |                  |
| 8. Fukushima Kenji   | Japan         |                  |
| 9. Glueck Peter      | Romania       |                  |
| 10. Бажутов Ю.Н.     | Россия        |                  |
| 11. Kozima Hideo     | Japan         |                  |
| 12. McKubre          | USA           |                  |
| 14. Савватимова И.Б. | Россия        |                  |
| 15. Notoya Reiko     | Japan         |                  |
| 16. Pinter Oden      | Hungary       |                  |
| 17. Кузьмин Р.Н.     | Россия        |                  |
| 18. Липсон А.Г.      | Россия        |                  |
| 19. Stello Bruno     | Italy         |                  |
| 20. Thompson David   | Great Britain |                  |

**Chairman of the Organizing Committe,  
Председатель оргкомитета симпозиума,**

**Members of the Committee,  
Члены Комитета,  
Scientific Secretary of the committee,  
Ученый Секретарь Комитета,  
Participants of the Symposium,  
Участники симпозиума.**

**Подписи, Подписи, Подписи....**

**SUPPLEMENT: List of the members of the Organizing Committee and Participants who signed the appeal.  
ПРИЛОЖЕНИЕ: Список подписавшихся членов Оргкомитета и участников симпозиума.**